
   Roboczym spacerem po ogrodzie:  
 

 Przeprowadzamy przegląd roślin rosnących 
w naszej zielonej enklawie. Wykonujemy pie-
lęgnacyjne cięcia drzew i krzewów, usuwając 
połamane i obumarłe gałęzie, takich roślin jak 
porzeczka, malina, agrest, grusza, czy jabłoń. 
Usuwamy również wyłamane pędy roślin 
ozdobnych odporniejszych gatunkowo na 
mróz. 

 Ponownie bielimy pnie roślin owocowych, jeśli 
tego wymagają.  

 U roślin wrażliwych na mróz i wiatr sprawdza-
my okrycia zimowe i w razie konieczności po-
prawiamy je lub wymieniamy na nowe. 

 Jeśli zdarzą się intensywne opady ciężkiego 
i mokrego śniegu staramy się usunąć go z pę-
dów roślin, aby ich nie wyłamał. 

 Pod koniec lutego, gdy pogoda będzie sprzyja-
jąca i przyroda zacznie się budzić, możemy 
rozpocząć nawożenie drzew i krzewów kom-
postem lub nawozem mineralnym, ale tylko 
jeśli ziemia nie jest zamarznięta.  

 Planujemy zmiany i prace 
ogrodnicze w naszych ogro-
dach /przesadzenia, nowe 
nasadzenia, zmiany koncep-
cyjne i architektoniczne/. 

 Rozpoczynamy wstępne        
zabiegi pielęgnacyjne na-
szych trawników. Jeśli pogo-
da sprzyja /brak śniegu 
i temperatura dodatnia/ mo-
żemy rozprostować nasze 
zastane zimą mięśnie oraz 
dotlenić organizmy wygra-
biając z murawy sfilcowane 
źdźbła traw i mech.  

Dawno, dawno temu... kiedy zima była jeszcze zimą... sytuacja była prosta 
i zamykała się przysłowiem: "Luty podkuj buty". I było po kłopocie …A 
teraz... Cóż i My i nasze rośliny możemy nie odnajdywać się w nowej 
rzeczywistości klimatycznej... Mimo nieprzewidywalności opadów 
i temperatur, w lutym rozpoczynamy już przygotowania do nowego 
sezonu ogrodniczego.  

Luty w ogrodzie 

Lutowy rozruch sprzętu ogrodniczego... 

Luty to idealny czas na 
sprawdzenie, przetestowa-
nie, serwis przedsezonowy 
i rozruch sprzętu ogrodni-
czego. Jeżeli aura pozwala, 
nie ma śniegu i temperatu-
ry zewnętrzne są wyższe 
niż zero, zaczynamy dzia-
łać. Z zabiegów agrotech-
nicznych wykonujemy:   
 napowietrzanie-aerację, 

wykorzystując do tego 

celu aerator /spalinowy 
lub elektryczny/, kolce 
nakładane na walec do 
trawy lub kolce na buty  

 piaskowanie, jeżeli pod-
łoże naszego trawnika 
jest zbyt ciężkie i zbite.  

 

 Co z wertykulacją..? 
 

Wertykulacja trawników, 
to zabieg polegający na 
pionowym cięciu darni 

w celu stworzenia warun-
ków do migracji wody, po-
wietrza i składników po-
karmowych. Moim zdaniem 
zabiegi takie powinno wy-
konywać się jesienią. Wio-
sną wydłuża się bowiem 
proces startu wegetacyjne-
go naszego trawnika, trawa 
po wertykulacji musi "dojść 
do siebie" i najpierw odbu-
dowuje korzenie, nie liście. 

13 lutego 2016 

Co... Gdzie... Kiedy...  
w zielonym świecie 

Bracia mniejsi... 
Dokarmiać ptaki, czy nie dokar-
miać? Pozornie łatwe pytanie, 
które niesie ze sobą jednak 
sporo problemów. Dokarmiać, 
ale należy robić to z „głową”. 
Oto kilka pozornie oczywistych 
zasad, które należy zawsze 
przy tym przestrzegać: 

 Pokarm wysypujemy tylko 
wtedy, gdy pokrywa śniegu 
uniemożliwia ptakom samo-
dzielne poszukiwania. 

 Wysypujemy niewielkie ilo-
ści pokarmu, żeby nie uległ 
zasypaniu lub zepsuciu. 

 Staramy się dokarmiać ptaki 
przygotowanymi do tego celu 
preparatami, bowiem resztki 
naszego jedzenia mogą być 
dla nich szkodliwe /często 
zawierają konserwanty, 
barwniki i inne substancje…/ 

 Ptasie stołówki /karmniki/ 
umieszczajmy wysoko, 
w miejscach niedostępnych 
dla drapieżników. 

http://sklep.gardensystem.eu 
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